
Virtuel deltagelse: Hanne Søllingvraa, Karin Rosenbom, Elise Balmisse (noget af tiden) 
Foreløbigt afbud: Rikke Plomion 
 
 
   Kl. 12 – 12.30, punkt 1. til 7. 

1. Valg af dirigent (beslutning): Mette 
2. Valg af referent (beslutning): Hanne 
3. Godkendelse af dagsorden (beslutning):  

Vi besluttede at punkt 14 rykkes op efter punkt 10 
Annette køber en gave til Hermenia fra foreningen. 

4. Godkendelse af referat af bestyrelsesmødet, lørdag d. 30. januar 2021 (beslutning) 
Godkendt 

5. Nyt fra hovedrepræsentanten, herunder projekter (orientering + drøftelse) 
Tysklandsstrategi skulle have været vedtaget 1. juni. Iben og nogle andre har været i færd 
med at skrive en kronik, men af forskellige årsager er den ikke blevet sendt ind. Det er 
vigtigt, at vi er synlige og kommer ud til andre folk end dem fra vores egen verden. Også 
forældrene skal høre os.  

6. Nyt fra repræsentanten for læreruddannelsen  
Læreruddannelsen:  
Der er i år to hold: et med 26 og et med 15.  
NCFF har givet midler til et projekt: français précoce, og det får lov også at fortsætte så det 
både er 3. og  4. klasse. Annette skal til møde på tirsdag med cuvm. Hun skriver tilbage til 
bestyrelsen, hvad der kommer ud af det møde.  
Efter en artikel i Politiken med overskriften ”Kun hver fjerde folkeskole tilbyder fransk” d. 4. 
september kontakter Annette Journalist Sebastian Bjerril på folkeskolen. Dk for at foreslå 
ham at lave en artikel, som bygger på interviews med KL, Skolederforeningen, 
GL/rektorforsamlingen og foreningen ”Skole og forældre” for at få en uddannelsespolitisk 
stemme ind i diskussionen om fransk som 2. fremmedsprog 
Birgitte Vedersø udtalte sig positivt i en artikel i Politiken. Annette udsender artiklen efter 
mødet.  
Iben: talte med lederen af den sproglige sektor (Dorte Fristrup) som rettede henvendelse til 
Iben.  
Maria: snakkede med Lotte, rektor på Slagelse, som sagde, vi ikke skulle være bekymrede.  
Annette udtrykte, at Tysklandsstrategien er tåbelig. Oppositionens og regeringens 
udtalelser minder om hinanden men er ikke helt ens. Men kort sagt er holdningen, at Tysk 
har det godt, som det har det, og fransk er et københavnerfænomen.  
Elise syntes at have hørt, at man har fjernet den karakterbonus ved at have 5 A-fag. Lone 
tjekker, om det kun er hurtigstartsbonus, de har fjernet. For hvis ikke, har man valgt en 
løsning, der får flere til at vælge tysk. Også fjernet muligheden for at de naturfaglige kan stå 
af på b-niveau. Hvad med mat A-fransk A. 
 
Repræsentanten. Iben arbejder på CLIL. Der blev i foreningsregi afholdt et Webinar med 
Ana Kanarena-Dimitrovska fra NCFF i starten af året og det nye hovedrepræsentantskab: 
mødet handlede om at hjælpe medlemmerne med at lave lokale sprogstrategier. I forhold 
til CLIL (som kan bruges som redskab til at arbejde sprogstrategisk lokalt): I foreningens 



projekt er vi gennem det første forløb nu, og i den forbindelse udarbejdet lærer- og 
elevsurvey der viser, at man kan skabe interesse den vej hos eleverne for 
sprogundervisningen, og til næste år skal vi have flere sprog med. Man kan åbne op for 
faget uden for faget. Der har været et seminar i august måned, og Iben har deltaget i CLIL-
symposium på RUC. Tine Brandt lyder interesseret i at tage det op på FIP. NCFF bakker også 
op. Måske det kunne udbredes til andre faglige foreninger.  
Et nyt projekt er konkurrencen med IF og sproglærerforeningen. Den skal skabe interesse 
hos udskolingen og er en kreativ konkurrence. Rammerne blev lavet i foråret, og der er 
tilmelding nu (løber fra 1. november til slut maj.) Der er en præmie. Projektet er sat i værk 
for at skabe motivation for undervisning i andet fremmedsprog.  
Maria: er sammen med en kollega koblet på sprog i science og science i sprog. Projektet har 
fået 3 millioner fra Novo Nordisk Fonden. Skal lave forløb sammen med biologikollegaer fra 
Espergærde, Hvidovre, Nærum. Det forløber i 4 år.  
Lone: Det er vigtigt at sådanne projekter ikke kun retter sig mod STX? Det er ikke at 
fremtidssikre faget!  
Iben: Det er en vigtig pointe. Det skal adresseres.  
Lone: vi skal huske, at foreningen rummer flere retninger.  
Birthe: kunne jeg få info om, hvad I laver. Jeg er selv biologi og fysiklærer. Maria spørger 
kollega, om hun vil sende hende materialet. 
Karin: Lyngby handelsskole ligger lige overfor DTU der lige har modtaget 80 millioner fra Det 
Frie Forskningsråd, så det er oplagt at inddrage dem også. 
 
Iben: De projekter vi får støtte til fungerer på den måde, at vi får timer/tid fra NCFF til at 
blive taget af sin skole til at kunne lave noget andet.  
Næste projekt: netværksprojekt: d. 25. september i bestyrelsesregi og weekenden efter. 
Hun og Rikke og andre interesserede fra bestyrelsen holder møde lørdag middag om 
netværksprojektet. Mødeindkaldelsen bliver sendt på Zoom. 
Hun har regionsmøde inden da.  
NCFF vil hjælpe, men har brug for mere konkretisering. Det kunne være et netværksprojekt 
med regionsrepræsentanterne (skabe netværk). Det kunne være på tværs af grundskolen 
og ungdomsuddannelserne. (Mette: lidt à la brobygning). Tale sammen og lære af 
hinanden: Hvor er udfordringerne henne i forbindelse med skoleskift.  
 
Elise: Rikke lavede et møde for regionsrepræsentanterne: 2 fra bestyrelsen og 3 udefra 
dukkede op. Det er vigtigt, at vi sikrer os, at folk kommer til møderne! Der er nogle områder 
i Dk hvor vi ikke har regionsrepræsentanter. De har kontaktet nogle, men da det ikke ved, 
hvad der forventes af dem som repræsentanter, sker der ikke rigtigt noget. Elise har derfor 
bedt Karen Schumacker beskrive, hvad hun har gjort. Måske skulle vi lave en 
”jobbeskrivelse”, som ikke skræmmer folk væk. F.eks. at de ”blot” skal forpligte sig til at 
holde ét møde om året. Det er vigtigt, at vi også får koblet HHX og folkeskolelærere med. 
Elise får Solvej fra Nyborg til at kigge det, og så ser vi på det efterfølgende.  
Maria: i gamle dage var der årsmøde hvert andet år og så et oplæg om et Interessant tema. 
Alle repræsentanter kom og så var der middag bagefter. Der var et eller to kurser om året. 
Maria sender den seneste indbydelse til Elise.  
 



Kaders projekt med online café: det kan vi søge penge til. Planen er online møde 1 gang om 
måneden. Der er møde torsdag d. 30. Sørg for at invitere jeres kollegaer!!!!  
 
Lone: kunne man lave en kalender med en oversigt over aktiviteter? Flowet på facebook er 
forvirrende og ting forsvinder. 
Mette: vi skal måske snarere i vores fb-opslag henvise til de andre steder, det ligger.  
Iben: mht. Hermenia: der har været møde om overlevering til hendes efterfølger: 
Emmanuel Zimmert. Hun har møde i oktober med ham og ambassadøren.  
Iben regner med at fortsætte til næste efterår, men hun har brug for vores opbakning. Det 
håber hun, hun har.  
Karin: vi har en formand som kan det hele. Brænder for det og er stærk relationelt udadtil 
også. Det er en kæmpe fordel for foreningen, at vi har en repræsentant med den profil vi 
har 😊 

7. Nyt fra grundskolen: Karin: Der er en tendens til at man konverterer uu (støttetimer) til 
tolærerordning. Corona har været en udfordring i forhold til tysk/fransk. De føler ikke, de 
har fået noget undervisning. Karin arbejder med et gastronomiforløb. Hun har et legat 
(gemte penge) og vil bruge nogle af legatpengene på at lave noget gratis materiale om det. 
Karin ønsker at fortsætte som suppleant i foreningen.  

8. Nyt om materialebanken – som del af at samle materialet ét sted: Henriette og Lone 
(orientering) 
Lone og Henriette har haft møde og forsøgt at få overblik over det.  
Vi skal gøre opmærksom på, at den findes!  
Ulla har givet en elegant indførsel. De har ændret strukturen, så det fungerer for dem.  
Nu er det indrettet i emner. AT er taget ud. AP-delen er også taget ud. De vil sende et brev 
med kode til nye medlemmer og ønsker at medlemmer skal sende til dem, så det kan 
komme med.  
Da medlemslisten er blevet slettet pga. GDPR, skal det fungere sådan, at Dit sekretariat 
sender navnene til Lone eller Henriette, som så sender koden til de folk, der ønsker adgang 
til materialebanken.  
Hanne foreslog, at Henriette og Lone får tid på brush-up kurset til at sige noget om 
materialebanken.  

 
Elise: Ullas artikel om materialebanken bliver ikke publiceret i denne udgave af FranskNyt. 
Det blev aftalt, at Henriette og Lone kontakter Ulla og bliver medunderskrivere på artiklen.  
Elise: PDF-udgaven af FranskNyt skal nu sendes til Lone og Henriette. 
Iben: Mikkel er stoppet. Bagsideinfo blev opdateret.  
 

9. Nyt fra kasseren (orientering).  
a. Kontingentopkrævning 2021  

Mette havde sendt to bilag ud om formiddagen.  
Af det fremgik det, at vi har indtægter fra kontingent på 136.400 Dit sekretariat har 
sendt rykkere ud for 25.000 kroner. 88 medlemmer har endnu ikke betalt. 400 har.  

b. Budget 2022  
Mette har lavet udkast til budget for næste år. Indtægt 136.000 + indtægter på 
10.000 fra annoncer i Fransk Nyt. Indtægt fra kurser er der ikke budgetteret med. 



Udgifter: udgiftsniveauet bevaret. Men justeret lidt op og ned fordi pbs-gebyret er 
steget. Fransk Nyt porto: sat ned. Og der er afsat penge til møder i udlandet. 
Budgetteret underskud på ca. 60.000 kroner.  
I år havde vi budgetteret med et underskud på 55.000. Grunden til at vi klarer det er, 
at vi har overskud i kursusafdelingen.  
Annette: Vi bliver nødt til at få en revisor til at svare på, om vi må tilføre foreningen 
penge som vi har fået udefra. 
Hanne: vi plejer at bruge alle penge fra uvm. Og tilmeldingsgebyrer går så til 
foreningen. Så på den måde er det ikke penge tilføjet udefra. 
Maria: brush-up har vi ikke fået en krone fra.  
Mette: underskud kan klares enten ved at hæve kontingentet eller satse på 
overskud fra kursusforeningen.  
Elise: budgettet for annoncer er for højt. Mere realistisk med 6.000. 
Det blev besluttet, at vi går med et budgetteret underskud på 60.000 kroner! Og en 
aftale om, at vi viser FLFs hjemmeside på projektoren til brush-up kurset. 

c. Foreløbigt forbrug 2021 Vi skal holde øje med Dit sekretariat. Sidste år bad vi dem 
kun at have udgifter for 40.000 kroner og indtil nu har de brugt 29.000 De har brugt 
lidt ekstra tid på opgaver, vi har tilkøbt. Måske ender regningen på mellem 40.000 
og 45.000, hvilket stadig er markant mindre end sidste år. 

10. Nyt fra den internationale afdeling – valg, organisering af det internationale samarbejde, 
online fora (orientering)  
IL competition/mundolingo. Er en sprogkonkurrence. Holdvis. De bedste kommer til 
vest/øst-finale og til sidst en fysisk finale.   
Elise er blevet spurgt, om vi vil være interesseret i, at udarbejde spørgsmålene til 
Sprogolympiaden. Vi får 20 kroner pr. spørgsmål. Det er en måde at tjene nogle penge på.  
Elise vil gerne udarbejde nogle spørgsmål, og Lone vil gerne give Elise feedback.  
Vi snakker også med medlemmerne om det til Kaders møde.  
  
Annette foreslog, at vi vurderer, hvilke konkurrencer vi som forening skal deltage i? 
Sprogfagene skulle egentlig med i DM i skills. Fransk er ikke med og derfor har de lavet 
konkurrencen ”au vélo les enfants” men NCFF arbejder på at få fransk med.  
Iben foreslog, at vi har et punkt på generalforsamlingen der hedder ”konkurrencer” 
 
Den internationale arbejde: 
Elise spurgte, om vi til netværksmøderne også må invitere nogle fra Norge? Og måske også 
nogle, der ikke er medlemmer, så vi måske kan få nogle flere medlemmer. Og måske få 
input fra udlandet.  
 
Det internationale FIPF-møde i juli: I foråret deltog de, og i sommerferien var Kader med i 
den internationale kongres. Vi har fået ny Président i FIPF og ny bestyrelse i CEO – bl.a. et 
norsk bestyrelsesmedlem. Der kommer en artikel i det næste FranskNyt. 
Vi har et nordisk samarbejde. Elise har været i kontakt med formændene i Sverige – 
fransklærerforeningen og sproglærerforeningen. Og er mødtes både fysisk og virtuelt med 
formanden fra Færøerne.  



Iben: FIPF har en hjemmeside, hvor vi måske kan lægge noget op? Elise: Ja, og især hvis vi 
ønsker at få internationale deltagere i vores kursus. 
D. 25. Activité bimodale. Med IF og os – for at få større chance for tilskud.  
Convivialité i Odense (med repræsentanten fra Fyn) 
Torsdag med Genevieve i Århus. 
Der har været 9 afsted på kursus i sommerferien.  
Iben: skal vi tage op på næste møde, hvordan vi kan bruge FIPF bedre? Ja! 
Mette: Næste møde: Der skal vi også beslutte, hvilket logo, vi ønsker at bruge. 
 
Elise: Deadline for næste FranskNyt er 1/12. Hvis man har artikler, vil Elise gerne vide det, 
for de har snart møde.  
 
 

 
Kl. 15 - Pause 
 

11. Nyt fra kursus-afdelingen – midtvejskursus (orientering)  
Fagdidaktisk brush up i Middelfart d. 6-7/12 
 

12. Fastsættelse af generalforsamlingen (drøftelse) 
 

Dagsorden er ifølge vedtægterne: 
1. Valg af dirigent og referent 
2. Årsberetninger 
3. Fremlæggelse af regnskab til godkendelse 
4. Fremlæggelse af budget, herunder fastlæggelse af kontingentets størrelse 
5. Behandling af indkomne forslag 
6. Valg af medlemmer til fællesbestyrelsen 
7. Valg af 2 revisorer 
8. Eventuelt 

13. Dato og tidspunkt for næste bestyrelsesmøde.  
Bestyrelsesmødet bliver 19-21 d. 5/12 søndag (enten fysisk på Severin eller virtuelt). 
Hanne har undersøgt, hvad det koster at overnatte fra søndag d. 5/12 til mandag d. 6/12. 
Prisen er 795 kr. pr. person inkl. morgenmad . Severin normalt lukker kl. 17 om søndagen, 
så vi får en kode udleveret til stedet for overhovedet at kunne komme ind i bygningen. 
Aftensmad sørger vi selv for (en sandwich eller lignende). Kaffen kan vi få i automaterne på 
Severin. 

 
Kl. 16 - Pause 

 
14. Il competition (drøftelse) Blev rykket op 
15. Eventuelt nyt fra fraktionerne (orientering).  

Iben: vi arbejder på at få CLIL på FIP. På HHX har Lone været i gang med at arrangere 
årsmøde. Det er rykket til marts. Connie Petersen, Tine Brandt og Iben er inviteret til at 
komme og holde oplæg. I denne omgang bliver det i Lyngby. Lone spurgte, om der er en 
nedre grænse for antal? 



Mette foreslog, at man måske kunne i fremtiden slå årsmødet sammen med et andet 
kursus.  
Hanne: hvad er årsmødet og hvilket omfang er det? Det forklarede Lone, og vi snakkede 
om, at man fremover (efter dette årsmøde) arrangerer kurser for alle 
ungdomsuddannelserne og så laver noget, der er særligt for HHX-lærerne på disse kurser.  
Iben: Hermenia havde prøvet at få hende med i noget om la langue professionnelle. Der er 
et potentiale for et projekt om langue professionnelle og karrierelæring.  

16. Evt. Annette: Har lovet NCFF at sige, at karrieretanken er i gang – på alle ungdoms+ 
uddannelser. Landets skoler lægger hus til. Lone mener, det hedder Manuva, dem der 
organiserer det 
NCFF har et kursus om mundtlighed i alle sprog for d. 27. og 28. oktober. Tilmelding på 
NCFFs hjemmeside.  
5. november: Journée Pédagogique på Carlsberg – sproglærerforeningen og IF. Tilmelding 
på Ifs hjemmeside 
Der er nu en fremmedsprogsvejlederuddannelse for sproglærere, hvor man bliver uddannet 
til at blive guide i alle sprog på sin uddannelsesinstitution. Uddannelsen starter i 
grundskolen og bliver senere udvidet til også at omfatte gymnasiet. Efteruddannelsen 
består af 3 moduler à 10 ECTS points – en halv master – og er organiseret af midler NCFF og 
AP Møller. Lige nu 28 der starter.  
Iben : 25. november: la journée internationale måske.  
Mette : plan b : hvis det bliver for dyrt at overnatte på Severin, afholder vi det virtuelt. Det 
blev vedtaget 

17. Opsummering 
 


